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akoby to bolo včera, keď som vám prial krásne dovolenky a veľa oddychu. Leto nám 
ubehlo ako voda a ja dúfam, že ste si skutočne oddýchli, užili si chvíle voľna a vrátili 
sa domov plní zážitkov a splnených snov.

V dnešnom úvodnom článku by som sa rád dotkol témy trvalého pobytu v našej  
obci. Je to téma, ktorou by som rád počas tohto volebného obdobia pohol  
a presvedčil čo najviac obyvateľov obce, aby sa stali aj jej občanmi. Áno,  
hlavným motívom sú financie a jednou z mojich úloh je zabezpečiť pre obec Limbach  
dostatok prostriedkov na jej chod a v lepšom prípade aj na jej rozvoj. 

Naša obec hospodári len s prostriedkami zo štátneho rozpočtu a z výberu  
miestnych daní a poplatkov. Na území obce nemáme výrobné podniky alebo 
skládky odpadu, ktoré sú v iných samosprávach zdrojom ďalších príjmov. Limbach 
je krásna podkarpatská obec, obklopená lesmi a vinohradmi, je to obec mimo  
tranzitnej dopravy, avšak blízko hlavného mesta. Myslím si, že aj táto krátka  
charakteristika Limbachu u mnohých zavážila pri výbere miesta bývania. 

Pred 30 rokmi Limbach otvoril náruč a začal prijímať nových obyvateľov a prijíma 
ich dodnes. Stavajú sa nové a nové domy, pribúdajú obyvatelia, ale nie občania.  
Čo sa mala obec rozvíjať a rásť do krásy, tak mám pocit, že z Limbachu je dnes  
starý unavený starec. 

Ak pôjdeme takto ďalej, tak sa nám Limbach stratí pred očami, bude to len  
zastavaný kus zeme, bez vnútorného života. Kandidoval som za starostu našej 
obce aj z dôvodu, že si toto všetko už dávno uvedomujem a rád by som tomu  
starcovi dal opäť zmysel života.
 
Ale pokiaľ sa budeme točiť iba v kruhu, bez navýšenia zdrojov v obecnej pokladni-
ci, tak to bude ťažké. Nie je to len otázka zdrojov z podielových daní. Sú to aj rôzne 
dotácie, ktoré sa odvíjajú od počtu obyvateľov s trvalým pobytom na území obce. 
Od januára chceme prejsť na nový spravodlivejší systém vývozu komunálneho  
odpadu, kde taktiež bude dôležité byť prihlásený na trvalý pobyt. 

Radi by sme začali opravovať cesty, chodníky, ale bez vyšších príjmov budeme 
musieť prehodnocovať využitie súčasných. Nehovoriac o tom, že ani tie aktuálne 
príjmy nie sú obci vyplácané v plnej výške. 

Nežiadam od nikoho nič navyše, len určitú spolupatričnosť, len spraviť niekoľko 
administratívnych úkonov a stať sa Limbašanom so všetkým, čo k tomu patrí. 
Obecný úrad bude každému maximálne nápomocný. Ak nemáte čas prísť na  
obecný úrad, prídeme za vami.

Limbach svoju náruč už otvoril, teraz potrebuje, aby ste ju otvorili i vy. 

Branislav Kalman, starosta obce

Vážení spoluobčania, 

VINOBRANIE PEZINOK 2023 – Alegorický sprievod
Milí Limbašania,
moje veľké ďakujem patrí všetkým účastníkom tohtoročného alegorického sprievodu  
za obec Limbach na Pezinskom vinobraní. Osobitne som rád, že moje pozvanie do  
sprievodu prijali aj pani predsedníčka a členky Jednoty dôchodcov a spoločne  
s poslankyňami obecného zastupiteľstva, členmi občianskeho združenia Limbach on Tour 
a ďalšími milými ľuďmi sme dôstojne reprezentovali našu obec. Taktiež ďakujem dámam  
z Limbachu za vyzdobenie obecného traktora. Osobitná vďaka patrí Táni Kozákovej za  
vyrobenie krásnej, ručne maľovanej tabule s nápisom Limbach.

Mesto Pezinok organizuje tento sprievod každoročne počas osláv vinobrania a obec  
Limbach, ako dobrý sused, nesmie na týchto oslavách chýbať. Ako po iné roky sme  
divákov sprievodu pohostili výborným burčiakom z vinárstva Sadloň. Trochu ma mrzí 
neúčasť niektorých OZ pôsobiacich v obci, či už z dôvodu upršaného počasia alebo  
dovoleniek. Som presvedčený, že budúci rok sa Limbach na vinobraní v Pezinku predstaví 
ako obec, ktorá má svoju históriu, futbalový klub a rôzne spolky a združenia sa pridajú  
a budú tak reprezentovať nielen našu obec, ale aj ich pôsobenie v obci.

Branislav Kalman, starosta obce
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Výber z uznesení OZ 27. 6. 2023:
Obecné zastupiteľstvo schvaľuje:
1. Prenájom na účely výkonu poľovníckeho práva poľovníckemu združeniu 

Pereg Komárno, IČO: 55343457 na pozemkoch vo vlastníctve obce Limbach 
vo výmere 4,7668 ha.

2. Záverečný účet obce Limbach za rok 2022 a celoročné hospodárenie obce 
za rok 2022 s výhradami, pretože boli prekročené rozpočtové výdavky 
obce.

Obecné zastupiteľstvo berie na vedomie:
1. Výsledok hospodárenia bez finančných operácií celkovo vo výške - (mínus) 

538 130,36 €.

Výber z uznesení OZ 23. 8. 2023:
Obecné zastupiteľstvo schvaľuje:
1. Vyrovnanie schodku vo výške 329 583,96 € z rezervného fondu vo výške 

236 992,15 € a zvyšok bude vyrovnaný do konca roka 2023 z ostatných  
fondov obce.

2. Rozpočtové opatrenie č. 1, v príjmovej časti o sumárny príjem o 1 214 671 € 
a vo výdavkovej časti o sumárny výdaj 604 010 €.

SPOLOČENSKÁ KRONIKA
Jubilanti:
Zuzana Horváthová 60 rokov

Anna Mlyneková 65 rokov

František Benčurik 65 rokov

Eva Benčuriková 65 rokov

Oľga Brhlíková 70 rokov

Mária Beňovičová 75 rokov

Emília Vavrinská 95 rokov

Sledujte Limbach aj na Facebooku

Limbach - oficiálna stránka obce
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Vážení Limbašania,
hneď v úvode by som vás rád informoval, že od nasledujúceho čísla Limbašských 
noviniek zaraďujeme do ich obsahu stĺpček „Názor občana“. Do tejto rubriky  
budete môcť prispieť svojimi názormi, podnetmi, kritikou alebo otázkami.  
Vzhľadom na obmedzenú kapacitu noviniek bude zverejnený text maximálne do 
80 slov. Text nám, prosím, posielajte elektronicky vo formáte Word na emailovú 
adresu podatelna@limbach.sk a do termínu uzávierky, ktorá je vždy uvedená na 
zadnej strane noviniek, úplne dolu. Vo vašom príspevku pod textom je potrebné 
uviesť: SÚHLASÍM SO ZVEREJNENÍM TEXTU A MENA V LIMBAŠSKÝCH NOVINKÁCH. 
Na záver je nutné uviesť meno pisateľa, ktoré bude taktiež zverejnené. Anonym-
né príspevky zverejňovať nebudeme. Taktiež si vyhradzujeme právo nezverejniť  
hanlivé a vulgárne príspevky.

Dostavba Základnej školy v Limbachu
Prístavba Základnej školy v Limbachu a stavba telocvične prebieha podľa plánu.  
Už s určitosťou vás viem informovať, že stavebná firma dodrží termín ukončenia 
prác na dostavbe základnej školy do 31. 10. 2023 a dúfam, že do tohto termínu 
ukončia aj telocvičňu, kde je stanovený termín ukončenia 31. 12. 2023. Všetky nové 
triedy a chodby sú v súčasnosti už vymaľované, na WC sú inštalované sociálne  
zariadenia, na podlahách je vyliata nivelačná vrstva. Verejné obstarávanie na  
dodávateľa vybavenia tried prebehlo taktiež úspešne a v dohľadnom čase podpíše-
me zmluvu. Upozorňujem však, že tento článok píšem 18. 9. 2023 a vy ho budete 
čítať v októbri, keď situácia bude opäť iná. Ukončenie stavebných prác a odovzda-
nie stavby však neznamená jej užívanie. Deti budú môcť celú školu a telocvičňu 
užívať až po jej kolaudácii, na ktorú sa už dnes pripravujeme a zhromažďujeme 
potrebné podklady, aby mohli byť dostavba a telocvičňa odovzdané do užívania čo 
najskôr. O finančných náležitostiach vás budem informovať po uhradení poslednej  
faktúry, keď zverejním všetky finančné transakcie. 

Parkovanie a miestne komunikácie
Novelou zákona o cestnej premávke sa od 1. 10. 2023 zavádza celoplošný zákaz 
parkovania na chodníkoch. Touto cestou by som rád vyzval majiteľov rodinných 
domov, ktorí majú k dispozícii dvor alebo miesto na parkovanie mimo verejných 
priestranstiev, aby toto miesto na parkovanie aj využívali. Až čas ukáže, čo nám táto 
zmena zákona prinesie, aké komplikácie v súvislosti s prejazdnosťou obecných ciest 
budeme musieť riešiť. Jednou povinnosťou vodiča je dodržanie zákona neparkovať 
na chodníku a inou je zastaviť alebo stáť na miestnej komunikácii tak, aby nebránil 
v prejazde iných vozidiel. Ak už musíte parkovať na ceste, myslite, prosím, aj na to, 
či nechávate dostatočný priestor na prejazd iných vozidiel, ako napr. záchranných 
zložiek (hasičské vozidlo), vozidiel, ktoré nám vykonávajú vývoz odpadu, alebo 
v zimnom období, aby prešiel traktor s radlicou a pod. Od 1. 10. 2023 bude obec 
monitorovať dodržiavanie zákona a majiteľov vozidiel parkujúcich na chodníku bu-
deme upozorňovať na porušenie zákona, avšak takýto prístup obce bude časovo 
ohraničený. Vyznačovanie čiastočného parkovania na chodníkoch, kde by to šírka 
chodníka umožňovala (viac ako 1,5 m), prípadne budovanie nových parkovacích 
miest nateraz nebudeme realizovať. Je to najmä z finančného hľadiska – dostavba 
školy a stavba telocvične výrazne zaťažujú obecný rozpočet a taktiež z dôvodu, že 
rokujem so spoločnosťou, ktorá by, ak všetko dobre dopadne, mala na jar začať 
s budovaním optickej siete v našej obci vrátane Suchého vrchu a Sadovej.  
Budovanie tejto siete bude postupné po častiach obce a moja predstava je, že po  
výkopových prácach môžeme postupne začať opravovať komunikácie a chodníky. 
Následne pristúpime k vodorovnému a zvislému dopravnému značeniu. K tejto 
téme určite predstavíme verejnosti projekt vyznačenia parkovacích miest, v prípa-
de problémov zákazu parkovania alebo pruhu pre cyklistov. Myslím si, že čas ukáže, 
kde nás päta tlačí a spoločne nájdeme najoptimálnejšie riešenia najmä bezpečnej 
dopravy a dostatok parkovacích miest v Limbachu. 

Chodníky
V súvislosti s bezpečnosťou chodcov sme sa rozhodli bližšie pozrieť aj na stav 
našich chodníkov, aby ak im už v ceste na chodníku nebudú stávať autá, boli  
tieto chodníky bez prekážok a bezpečné. V krátkom čase budú na miestach, kde je 
problematické schádzať z chodníka na ďalší chodník (o ktorých vieme), umiestne-
né oceľové zjazdy pre komfortnejší prechod s kočiarom alebo invalidným vozíkom.  
Vy - mamičky s kočiarmi, ľudia sprevádzajúci invalidný vozík, chodci, najlepšie viete 
o problémových miestach, a preto vás žiadam o podnety kde je potrebné spraviť 
technické opatrenia na lepšiu prejazdnosť chodníkov, zjazd z chodníka na cestu, 
prechod z chodníka na chodník a pod. 
Prosím, píšte nám podnety na podatelna@limbach.sk a najlepšie aj s fotografiou 
miesta. 

Kanalizácia
V minulom čísle Limbašských noviniek som písal o nízkom tlaku pitnej vody a jeho 
príčinách. Mojimi zisteniami, po letnej kúpacej sezóne, je tlak stabilný a aj obyvate-
lia vo vyššie položených domoch majú dostatočný tlak vody. Pretože BVS tlak nijako 
neupravovala, tak asi na tom napúšťaní bazénov a polievaní na dolnom konci niečo 
bude. Prosím, myslite na to pred ďalšou letnou sezónou. Opačným problémom je 
kanalizácia, ktorá ide z vrchu dolu. Pri výdatných dažďoch, ktoré boli na jar tohto 
roka, si v pivniciach niektorých domov tlak vody v kanalizácii našiel cestu mimo 
kanalizácie a spôsobil ľuďom škody. Najhoršie pri vytopení pivnice z kanalizácie  
je jej upratovanie. Mnohým nepomohli ani spätné klapky. Zamestnanci obce  
v priebehu roka monitorovali miestnu kanalizáciu na rôznych miestach a zistili  
sme, že nám v kanalizácii preteká neúmerne veľké množstvo vody, a to nielen  
počas dažďov alebo topenia snehu. Okrem veľkého objemu vody v kanalizácii po-
čas dažďov robí čistá voda v kanalizácii aj problém v obecnej čističke odpadových 
vôd. Na základe uvedených zistení obec pristúpi k opatreniam na zistenie pôvodu  
nadmerného množstva vody v kanalizácii. Tento pôvod budeme zisťovať zadymo-
vaním a kamerovým monitorovaním kanalizácie. Vyzývam všetkých vlastníkov  
rodinných domov v obci Limbach a v časti Turie brehy, mestská časť Pezinok, aby 
si skontrolovali vyústenie zvodov zo strešných rín, ako aj vyústenie drenážnych rúr,  
a pokiaľ sú napojené na kanalizáciu, aby toto napojenie odstránili.

Rýchlosť do obce nepatrí
V celom Limbachu je obmedzená maximálna rýchlosť vozidiel na 40 km/h  
a na Vinohradníckej ul. pred školou a materskou škôlkou je rýchlosť znížená na 
30 km/h. Pretože sa táto rýchlosť v obci mnohokrát nedodržuje, resp. v mnohých  
prípadoch je viacnásobne prekračovaná, je mojou povinnosťou prijať účinné  
opatrenia na zabezpečenie bezpečnosti cestnej premávky v obci, najmä s ohľadom  
na bezpečnosť chodcov. Preto som požiadal príslušné inštitúcie o povolenie 
umiestnenia technických zariadení na zníženie rýchlosti jazdy, tzv. spomaľovačov,  
na ul. Vinohradnícka, pred školou a škôlkou a na Ul. SNP pred obecných úradom. 
Pred obecným úradom z dôvodu rizikovosti pri odbáčaní z uličky od obchodu.

Slovenská pošta
Dňa 31. 8. 2023 Slovenská pošta, a. s., rozviazala pracovný pomer so všetkými  
zamestnankyňami, ktoré do tohto dňa v našej obci zabezpečovali distribúciu po-
šty – dovolím si povedať „našim paniam poštárkam“. Od 1. 9. doručovanie pošty 
pre Limbach zabezpečuje pošta v Pezinku. Pretože panie poštárky z Pezinka nie sú  
v Limbachu na 100 % zorientované, stáva sa, že si v schránke nájdete aj poštu  
svojich susedov, prípadne menovcov. Ale nechcem poukazovať na chyby  
v doručovaní, som presvedčený, že časom sa to napraví. Chcem vás ubezpečiť,  
že spravím všetko pre to, aby v Limbachu pobočka Slovenskej pošty, a. s., zostala 
zachovaná.

S úctou

Branislav Kalman, starosta obce
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Milí spoluobčania!
Dnešný svet sa zmieta v obrovských sociálnych problémoch. Vidíme to okrem iného aj pri 
pohľade na úbohých migrantov, ktorí húfne prechádzajú cez našu krajinu na svojej púti za 
lepšou budúcnosťou. Ešte nikdy neboli sociálne problémy sveta také vyostrené ako dnes.
Situácia dnešného sveta sa dá vykresliť na takomto príklade: 
Predstavme si dnešný svet ako obec s 1 000 obyvateľmi. Bola by to zvláštna dedina.  
Ešte zvláštnejšia než Limbach. Z tisíc obyvateľov tejto obce by totiž 700 ľudí boli 
analfabeti. Iba 300 by vedelo čítať a písať. Pritom iba desiati z tejto tisícky by mali 
vysokoškolské vzdelanie. Vyše polovica obyvateľov tejto dediny by bola podvyži- 
vená a vyše 800 z tejto tisícky by boli takí chudobní, že by si nemohli zabezpečiť  
základné životné potreby. V tejto dedine by iba 290 obyvateľov žilo v jej severnej 
časti, no mali by 80 % príjmov celej dediny. Zostávajúcich 710 obyvateľov by žilo 
v južnej časti, no mali by k dispozícii len 20 % príjmov dediny. Z tejto čudnej obce  
s počtom obyvateľov 1 000 by až dvesto jej obyvateľov žilo v úplnom hlade. A tak v dedine 
by žili vedľa seba niekoľkí nesmierne bohatí a mnohí veľmi chudobní ľudia, ľudia zápasiaci 
o holé prežitie. Áno, taký je náš svet!

Nemali by sme byť namosúrení za to, že sa nám to či ono neurodilo tak, ako sme si pred-
stavovali. Nebuďme nevďační. Radšej ďakujme Pánu Bohu, že smieme patriť medzi tú 
malú časť obyvateľov Zeme, ktorí majú dostatok všetkého. Túto skutočnosť si potrebujeme
vždy znovu a znovu uvedomovať. Je dobré, aby sme to pripomínali aj našim potomkom, 
ktorí nikdy nezažili skutočnú biedu.

V Biblii sa na jednom mieste píše: „Pobožnosť so spokojnosťou je skutočne 
veľkým ziskom, lebo nič sme nepriniesli na svet a nepochybné je,  
že ani nič odniesť nemôžeme.“ (1 Tm 6,6) 

Učme sa skromnosti, učme sa múdremu užívaniu dobrých Božích darov a učme sa byť 
spokojní s tým, čo momentálne máme! Napokon, buďme aj ochotní sa podeliť s tými,  
ktorí sú v akejkoľvek núdzi.

Róbert Mišových, evanjelický farár

Každý rok v októbri slávime tzv. Misijnú nedeľu, aby sme si pripomenuli slová  
Pána Ježiša, ktoré adresoval všetkým pokrsteným:

„Choďte do celého sveta a hlásajte evanjelium všetkému  
stvoreniu.“ 

Takto nám to zaznamenal evanjelista Marek na záver svojho evanjelia.

Vo všetkých kostoloch na Slovensku sa v tomto roku bude sláviť Misijná nedeľa 
22. októbra. Cirkev je viac ako náš kostol, do ktorého pravidelne chodíme. 
Cirkev je celosvetové spoločenstvo. Misijnú nedeľu slávia farnosti celého sveta, aj tie 
najchudobnejšie. Je to najstaršia a najväčšia akcia solidarity na celom svete. Pomá-
hame duchovne i hmotne misionárom vo svete a podporujeme rôzne misijné diela.

„Kráčajme po ceste s horiacim srdcom” (porov. Lk 24, 13-35). 
To je motto tohtoročnej Misijnej nedele, ktorá pozýva všetkých kresťanov, aby sa učili 
vzájomne zdieľať bohatstvo viery s nadšením.

Byť misionárom znamená na jednej strane nehanbiť sa za svoju vieru, na druhej  
strane mať v srdci veľkú lásku k druhým, ktorým chceme zvestovať radostné  
posolstvo o Ježišovom vykúpení a sprostredkovať druhým Ježišovu túžbu byť  
nablízku každému človekovi.

Na začiatku októbra majú meniny tí, ktorí nosia meno František. Svätý František  
Assiský povedal:
 
„Stále ohlasujte evanjelium. A ak je to nutné, použite aj slová.“ 

Ako dosiahnuť skutočne veľ ký zisk?

Misijná nedeľa
To znamená, že evanjelium môžeme ohlasovať všetci, a to najmä svojím životom,  
svojou službou druhým, svojimi skutkami. Pápež František je nám príkladom, že  
napriek vysokému veku (17. decembra bude mať 87 rokov), svojím úsmevom,  
invalidným vozíčkom a láskou ku každému je žiarivým príkladom pre každého  
misionára.

Milí Limbašania, pozývam vás k vďačnosti za dar viery, ale aj k živému záujmu spoz- 
návať Ježiša Krista cez Sväté písmo a sprostredkovať Ježišovu lásku tým, ktorí  
strácajú pokoj, radosť a celkový zmysel života. Nasledovať Krista znamená denne  
sa presviedčať o Božej starostlivosti aj o tie najobyčajnejšie záležitosti nášho 
každodenného života.

Roman Stachovič, katolícky farár
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Spoločenská hra o Limbachu, 
Jablkové hodovanie a iné aktivity LIRY

Milí Limbašania,
ako už mnohí viete, naše občianske združenie LIRA má pre vás zaujímavú novinku. Pripra-
vujeme totiž vydanie stolovej spoločenskej hry „Bolo, nebolo v Limbachu“, ktorá 
okrem zábavy prináša hráčom aj zaujímavosti z histórie Limbachu a okolia. Myslíme si, že naša 
obec si zaslúži viac pozornosti. Preto hľadáme spôsoby, ako ju čo najviac priblížiť ľuďom. Verí-
me, že jedným z nich môže byť aj táto originálna hra. Nadväzuje na rovnomennú brožúrku 
hlavolamov pre deti, ktorú sme vydali v prvej polovici tohto roka. Za vznikom oboch diel 
stojí naša členka, ilustrátorka a autorka detských kníh Marianka Čaučíková. Tvorba hry trvala 
niekoľko mesiacov. Prechádzala úpravami a niekoľkonásobným testovaním v našich rodinách 
tak, aby výsledok bol čo najlepší. Keďže vydanie takejto hry je finančne náročné, rozhodli sme 
sa využiť darcovský portál StartLab. Pán starosta tiež uvítal a podporil tento nápad. A tak aj 
obec Limbach prispela k jej vydaniu a propagácii, za čo sme veľmi vďační. Boli sme veľmi milo 
prekvapení, že prvý míľnik zbierky vo výške 1 000 € bol dosiahnutý už za jeden deň. Táto suma 
postačí na vydanie prvých 40 ks hier, ktoré mnohých potešia možno aj pod vianočným strom-
čekom. Kampaň trvá až do 2. 11. Dovtedy stále môžete tento náš projekt podporiť a pomôcť 
tak dostať túto hru do viacerých rodín. Za to si môžete vybrať odmenu. Okrem dobrého pocitu 
môžete získať samotnú hru a ďalšie zaujímavé veci. 

Viac informácií vrátane toho, ako jej vydanie podporiť, sa dozviete na stránke 
www.startlab.sk/projekty/3492-bolo-nebolo-v-limbachu--spolocenska-hra/ 
alebo na stránkach obce a o. z. LIRA.

Okrem uvedenej novinky prinášame na jeseň naše tradičné aktivity, ako sú keramické 
krúžky pre deti a kurzy keramiky pre dospelých. Tie prebiehajú v miestnosti na 
obecnom úrade od konca septembra. Keď budú voľné miesta, dá sa prihlásiť aj dodatočne. 

Prvú októbrovú sobotu organizujeme v Limbachu Jablkové hodovanie, tento rok už  
10. ročník. Vôňa koláčov, dobré vínko a zaujímavý program hlavne pre rodiny priláka vždy 
veľa návštevníkov. Tentoraz sa o zábavu a dobrú náladu postarali bábkové divadielko s hrou 
Biela rybka, tvorivé dielničky, skákací hrad, vystúpenia školákov zo ZŠ Limbach a z Greenwillu, 
flautisti pod vedením Martinky Repčákovej a spevácka skupina Breza z Grinavy, za čo im patrí 
obrovská vďaka. Taktiež ďakujeme všetkým gazdinkám za ich jablkové špeciality a aj návštev-
níkom, ktorí nákupom týchto dobrôt podporili komunity v našej obci, ktoré mali na jablkovom 
hodovaní svoj stánok.

V decembri pre vás opäť chystáme Mikuláša a Adventné trhy.

Detailné informácie o všetkých našich aktivitách nájdete na stránkach o. z. LIRA 
https://www.ozlira.org/ a https://www.facebook.com/o.z.lira.limbach/.

Za o. z. LIRA J. Kapustová
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Naše prvé stretnutie
Predstavil som sa pánovi starostovi, aby sme sa pozhovárali o budúcnosti, ktorá nás 
čaká. Moje meno je Štefan Kassay a manželka Mária je nositeľkou rovnakého priezviska. 
V Limbachu, na Machergute, sme spolu pred vyše tridsiatimi rokmi sa stali, ak si dobre 
pamätám, jeho prvými obyvateľmi. S pánom starostom sme sa zhovárali o jeho staros-
tiach, čo všetko je potrebné riešiť. Vnímal som jeho srdečnosť a vážny postoj aj k tým 
najnáročnejším problémom.
Mnohí Limbašania, s ktorými som sa stretával takmer denne počas výstavby (akéhosi 
monštra), sa obávali. Myslím si však, že aj náš rozhovor, vážený pán starosta, presvedčí  
našich susedov, blízkych i vzdialenejších o dobrom úmysle. O službe ľuďom, ktorí,  
predpokladám, aj pocítia trochu radosti nad dobrou snahou pričiniť sa o rast vzdelanosti  
a progres obce, ktorá nás reprezentuje a šíri dobré meno obce Limbach i Slovenska  
prinajmenšom v európskej dimenzii.
Znovu sme si potriasli pravicou a pán starosta mi dal slovo
Začal som zoširoka, o vede, o vzdelávaní a mnohých iných otázkach, ktoré sú už dnes 
ohromujúcou skutočnosťou. Jednou z nosných disciplín sa stali digitalizácia a inteligentná  
automatizácia a pripomenul som, ako sa ich význam stáva postupne kľúčovým. Túto  
skutočnosť chápem ako vývojovú problematiku aj po 30-ročných skúsenostiach vo  
vrcholových a v riadiacich pozíciách. Pokrok má veľkú rýchlosť, kladie na ľudí veľké  
požiadavky. V podnikateľskej praxi a zároveň vo vedecko-výučbovej a pedagogickej praxi.  
Po skúsenostiach v mojom doterajšom profesijnom pôsobení som sa rozhodol maximálne 
sa sústrediť na rozvoj vzdelávania a výchovu mladej generácie. Založil som z toho dôvodu 
spoločnosť International Center of Education – INTERCEDU. Rozhodnutie však prinieslo 
potrebu postaviť odborne fundované dielo, ktoré by umožnilo riešiť naliehavo sa vynára-
júce kľúčové otázky. A tak uzrel svetlo sveta projekt, ktorého kontúry mnohí už nazývajú 
– pochopiteľne so zveličením – záhadná budova v Limbachu.
V hornej časti Silvánskej ulice počas necelých dvoch rokov vyrástla imponujúca stavba, 
ktorá priťahuje pozornosť okoloidúcich. O stavbu sa zaujímajú susedia, občania Limbachu. 
Som teda dlžný vysvetlenie, ako jeden z vás, už tridsiaty rok života bývajúci v Limbachu. 
Teším sa aj vhodnému výberu architekta v súťaži, a to azda na piaty pokus. Stal sa ním  
Ing. arch. Marek Frič. Uviedol sa perfektným zvládnutím novej profesie, kde plnil v dennom 
zhone pozíciu projektového manažéra s absolútnou znalosťou každej z uplatňovaných 
stavebných profesií. Stal sa denným konzultantom a poradcom stavebných robotníkov  
a neunikol mu ani jeden milimeter zbiehavosti či posunutého dielca alebo nadväzujú-

cich častí celku. Ak bolo treba, sadol si k počítaču a bleskovo vykúzlil diskutované miesto  
v trojdimenzionálnych útvaroch a ich častí.
Ešte neuplynuli ani dva roky od vydania stavebného povolenia na rodinný dom  
s kancelárskymi priestormi a už sa črtá stavebná nádhera ponúkajúca svoje služby  
v medzinárodnej konkurencii. Konkrétne – centrála európskych štúdií. Výkonnostnou  
zložkou je INTERCEDU, a. s., pred našimi očami sa formujúca záhadná, ale nádherná  
budova.
Čomu táto budova okrem bývania má slúžiť? 
Predovšetkým ide o plnenie edukačných záujmov, čo vyplýva aj z názvu Medzinárodné 
centrum vzdelávania. Ten vychádza z môjho životného motta: „Symbióza vedy a praxe“  
– všetko, o čom teoreticky uvažujem, musí mať aplikačný výstup. Prostredníctvom  
multimediálneho portálu www.intercedu.com svojimi kontaktmi spája akademikov  
a študujúcich v rozličných vedných odboroch. Sprístupňuje vzdelávacie produkty od 
uznávaných profesorov a vysokokvalifikovaných špecialistov zameraných na rozhodujú-
ce oblasti v procese tvoriacej sa budúcnosti. Základným prvkom vzdelávacieho centra je 
moderná online knižnica, ktorá ponúka obsahovo, ako aj graficky vysokokvalitné študijné 
materiály, videokurzy s autodidaktickými testami, prednášky, vedecké články a učebnice. 
Knižnica je prehľadne rozdelená do šiestich sekcií: 1. ekonómia a financie; 2. informačné 
a komunikačné technológie; 3. energetika a životné prostredie; 4. edukácia; 5. produkčné 
procesy a inovácie; 6. zdravotníctvo a civilná bezpečnosť. Študijné materiály ponúkané 
prostredníctvom knižnice sú upravené v potenciálnom profesijnom štúdiu tak, aby študu-
júcemu prezentovali danú tému s vysokou odbornosťou s pridanou hodnotou. 
Študujúcim sú prístupné systémy Pay-per-Read / Pay-per-View.

Dr.h.c. mult. prof. PhDr. Ing. Štefan Kassay, DrSc.

Rubrika pre občana: Informácie k dvom najčastejším otázkam. 
O odpoveď sme poprosili priamo majiteľov.

Keď stretnem známeho v Limbachu alebo v Pezinku, často dostávam otázku: 
„Ako je to s GAUDIOM? Predal si?“ Nuž, veci sa majú takto. Príchod covidu nás v GAUDIU 
donútil vypnúť v kuchyni plyn, uložiť taniere a poháre na policu a zatvoriť bránu. Na vyše 
dva roky. Držať zamestnancov doma a platiť im mzdu po celý čas pandémie, nebola cesta. 
Znášať náklady (a nemalé) bez tržieb, sa dlho vydržať nedá. Pomoc štátu biedna.
Chvíľu som bojoval, ale napokon som sa musel s kolektívom zamestnancov rozlúčiť.  
História potvrdila správnosť tohto rozhodnutia. Štátne opatrenia proti šíreniu covidu  
trvali viac ako dva roky. Počas tohto obdobia išla väčšina gastroprevádzok do kolien.  
Sektor hotelierstva/gastronómie sa doteraz spamätáva iba ťažko. 
Medzičasom na moju bránu zaklopal dôchodkový vek a ja som si uvedomil, že hoci  
pandémia odznela, už nemám energiu podnikanie v GAUDIU opätovne rozbiehať.
Čo teda s GAUDIOM? Prvou myšlienkou bol predaj celého areálu. No nájsť investora, ktorý 
by bol schopný zaplatiť kus pôdy s výmerou 16 803 m2 plus zariadené budovy, nie je jedno-
duché. Obzeračov zo Slovenska aj zo sveta bolo neúrekom. Prišli aj podvodníci, aj seriózne  
vyzerajúci partneri. Zopár sa ich zdalo byť veľmi vážnymi. Len finále nie a nie prísť. Toto 
obdobie trvalo čosi vyše dvoch rokov. Potom prišla iná pohroma – zničujúci nárast 
cien energií a následný inflačný šok. Ceny všetkého sa šplhali do neuveriteľných výšok.  
Peniaze začali strácať hodnotu. To bol mement, keď som si uvedomil, že vymeniť roky 

budovaný nádherný areál za peniaze, ktoré každým týždňom miznú medzi prstami,  
nedáva zmysel. V GAUDIU som prijal opatrenia na minimalizáciu nákladov na údržbu  
a rozhodol som sa ponechať si areál pre mojich nasledovníkov. Toto je nateraz platný 
stav. Ľúto mi je len, že stavby začnú chátrať. Ešte to na nich nie je vidieť, ale vieme, že 
dom bez života stráca dušu. Preto som budovy GAUDIA spolu s pozemkom vo výmere čosi 
vyše 7 500 m2 dal geodetovi oddeliť od ostatnej časti parku a so samostatným vjazdom  
sú stále v ponuke na predaj.
Do čias, kým k tomu dôjde, by som chcel ponúknuť GAUDIUM ľuďom. Gastronomické  
a ubytovacie služby síce už GAUDIUM poskytovať nebude, ale som pripravený umožniť 
obyvateľom, resp. obci Limbach prenajať si reštauráciu, prípadne celý areál na svoje  
podujatia. Kvalitne vybudovaná a zariadená reštaurácia a udržiavaný park by boli určite 
príjemným miestom na rodinné posedenia alebo obecné zábavy/podujatia. A pohostenie? 
Ľahká pomoc. Existuje celý rad firiem, ktoré takéto služby vedia zabezpečiť. 
Jediným obmedzením je ročné obdobie. Prenájom areálu môžem záujemcom poskytnúť 
iba v období od mája do septembra. Vtedy je areál plný zelene a kvetov, vtedy je z neho 
najväčší zážitok. Ak chcete, príďte sa pozrieť a porozprávať. 

Ing. Jaroslav Piják, GAUDIUM, centrum oddychu

Ako je to s Gaudiom?

Čo je to za budova na Machergute II?
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Bienvenue à Francophonia alebo Vitajte vo Francophonii 
Nezabudnuteľné spomienky a zážitky na letnú univerzitu učiteľov francúzštiny v Nice nám  
opäť priniesli nové príležitosti, poznatky, úsmevy a putá vytvorené v priebehu dní, ktoré navždy  
ostanú v našich srdciach.

Francophonia nie je obyčajná univerzita. Je to univerzita s víziou bratstva, entuziazmu, zdieľania nových ideí, pokrokových myšlienok 
a perspektívy. Inovatívne kurzy, podmanivé konferencie a dynamické workshopy boli odrazovým mostíkom pre nové vzdelávacie  
a didaktické postupy. Kreatívni a zanietení učitelia z celého sveta sa podelili o svoje odborné znalosti, podnietili pozitívnu zmenu  
v našej výchovno-vzdelávacej činnosti. Pravdou je, že mnohé poznatky je potrebné modifikovať na najnižší stupeň vzdelávania,  
materské školy. Avšak výhodu vidíme v našom prístupe k hre, ktorá prináša ľahkosť a dynamickosť do vzdelávania cudzieho jazyka.  
Nie je to hra „na piesočku“, ale tvorivá, cielená hra, ktorá má svoje pravidlá. Nielen priestory univerzity sa stali dejiskom vzdelávania, 
ale boli to aj malebné uličky starého mesta Nice, majestátne Monako, Villefranche či Menton. Kde inde počúvať básne Préverta či  
texty Délacourta? Naše medzikultúrne večery prelomili jazykové a geografické bariéry medzi zúčastnenými z celého sveta a mohli sme 
takto nadviazať trvalé putá a kozmopolitné priateľstvá.

Letná univerzita bola oveľa viac než len udalosť či príležitosť cez Erasmus+. Bola to križovatka nápadov, platforma na zdieľanie  
a spoluprácu. Spojenia, ktoré tu vznikli, nás budú inšpirovať na spoločné projekty, stretnutia. Stretnúť rovnako zanietených učiteľov 
francúzštiny z 32 krajín z celého sveta, cítiť slobodu, toleranciu a rešpekt každého jedného, je niečo, čo si želáme pre nás všetkých.

Irena Číková, riaditeľka materskej školy

Začiatok školského roka
V Základnej škole v Limbachu sa začal školský rok ako tradične 4. septembra, napriek tomu ten 
náš začiatok bol trošku netradičný. Ale poďme pekne po poriadku. 
V tomto školskom roku pred bránami školy netrpezlivo čakalo na nové dobrodružstvo spolu 
41 prváčikov, ktorí mali očká plné zvedavosti a možno aj malého strachu z toho, čo ich čaká. 
V tomto im však rýchlo pomohli ich výborní triedni učitelia, v 1. A pán učiteľ Martin a v 1. B 
pani učiteľka Cibulová. 
Po slávnostnom otvorení školského roka, ktorého sa ujali pani riaditeľka a pán starosta, sme 
si ešte predstavili nových učiteľov, a to pani učiteľku Nemčákovú, triednu 2. A, pani učiteľku 
Hebertovú, triednu 5. A, pani učiteľku Kanászovú, ktorá učí nemecký jazyk, a už spomínanú 
pani učiteľku Cibulovú, ktorá od tohto školského roka zároveň zastáva funkciu zástupkyne 
riaditeľky. 
Okrem prváčikov sme srdečne privítali aj nových žiakov 5. B triedy, ktorí k nám prišli zo  
súkromnej školy v Pezinku. Veríme, že sa im u nás bude páčiť a veľmi sa tešíme zo všetkých 
šikovných detí, ktoré si vybrali práve ZŠ Limbach. 
Vráťme sa však aj k tej netradičnej časti školského roka. Všetci Limbašania určite vedia,  
že pri našej škole vzniká prístavba. Keďže nie vždy všetko môže ísť tak rýchlo, ako by sme chceli 
alebo potrebovali, bohužiaľ, ani priestory pre našich starších žiakov nie sú hotové. Preto mali  
z technických príčin žiaci 6. – 9. ročníka prvé dva týždne riaditeľské voľno, počas ktorého však 
dostávali úlohy z hlavných predmetov. 

Počas uplynulých dvoch týždňov sme intenzívne pracovali na vyriešení tejto situácie.  
Stálo to síce veľa práce a úsilia, ale podarilo sa nám prichystať náhradné priestory tak, aby  
18. septembra mohli žiaci vyšších ročníkov nastúpiť do školy. Týmto sa chceme poďakovať 
 obci Limbach, že nám poskytla priestory Silvánu, v ktorom sa učia naši ôsmaci. Obrovská  
vďaka patrí obetavým a šikovným rodičom, konkrétne zo 7. A pánovi Adamcovi a z 9. A  
rodičom Belicovcom, Sekerkovcom a pani Kernovej, ktorí predĺžený víkend trávili v bývalom 
učiteľskom byte, ktorý vymaľovali a perfektne prichystali na výučbu pre našich siedmakov  
a deviatakov. Okrem spomínaných rodičov pri tejto malej renovácii intenzívne pomáhala pani 
riaditeľka s manželom a žiačky 9. A Viki Belicová s bratom Jonáškom z 1. B a Kika Sekerková, 
veľká vďaka aj vám. 
Napriek tomu, že sme malá škola, máme obrovský potenciál, hlavne s takým skvelým  
vedením, učiteľmi, rodičmi a, samozrejme, deťmi, ktoré tvoria jadro celej našej snahy. 
Už sa veľmi tešíme na to, keď bude naša krásna školička kompletne hotová, a na všetky akcie  
a zážitky, ktoré v tomto školskom roku prežijeme!

Mgr. Katarína Sokolová
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